

機構介紹

香港青少年服務處為多元化社會服務機構，服務包括綜合家庭服務、臨床心理服務、綜合家居照顧服務、兒童之家、寄養服務、綜合青少年服務中心、課餘託管、青少年中心、學校社會工作服務、地區青少年外展社會工作服務、深宵外展服務及濫用精神藥物者輔導中心。

服務介紹

機構為本加強院舍專業人員支援服務，旨在提供額外社會工作服務及臨床心理支援服務，以便更妥善滿足在院舍接受照顧的兒童和青少年的特殊需要，並及早識別和介入他們的問題。

宗旨及目標

服務的目的及目標如下：

- 因應接受照顧的兒童和青少年及/或其家長/照顧者的特殊需要，提供特別設計的小組活動或社交及康樂活動。
- 為院舍職員提供有關照顧及管理居於院舍的兒童及青少年的專業建議、諮詢和訓練。
- 為接受照顧的兒童和青少年提供臨床評估/諮詢/治療，促進他們在認知、情緒和行為方面的發展。服務性質是一次性/短期的，亦可在他們等候長期臨床心理服務期間提供。

服務性質/提供服務方法

服務提供的項目包括：

- 臨床/智力評估；
- 臨床諮詢/治療；
- 接受照顧兒童和青少年的家長/照顧者教育；
- 院舍職員訓練；
- 因應接受照顧的兒童和青少年及/或其家長/照顧者的特殊需要而設的小組活動；及
- 因應接受照顧的兒童和青少年及/或其家長/照顧者的特殊需要而設的社交及康樂活動。

服務對象

在本機構兒童之家接受照顧並有特殊需要 (例如學習困難、注意力不足、過度活躍症、自閉症、言語障礙和發展遲緩等)的兒童和青少年及他們的家長/照顧者。

服務費用

個案服務：免費

各類型活動：按個別活動收費

申請及退出手續

服務使用者可經由本機構兒童之家社工進行轉介。服務使用者如欲退出服務，可向負責社工/臨床心理學家提出終止要求，以便作出安排。



香港青少年服務處
HONG KONG CHILDREN & YOUTH SERVICES

機構為本加強院舍專業人員支援服務

Agency-based Enhancement of Professional Staff Support Services in Residential Care Homes

Agency Introduction

Hong Kong Children & Youth Services is a multi-social service agency. The Agency provides social services including Integrated Family Services, Clinical Psychological Service, Integrated Home Care Services, Small Group Homes, Foster Care Service, Integrated Children & Youth Services Centre, After-School Care Service, Children and Youth Centre, School Social Work Service, District Youth Outreaching Social Work Service, Overnight Outreaching Service, Counselling Centre for Psychotropic Substances Abusers.

Service Introduction

Agency-based Enhancement of Professional Staff Support Services (ABPSS) provide additional social work services and clinical psychological support services to better meet the special needs of the children and youth in care of Residential Care Homes2 (RCHs) and to early identify their problems for early intervention.

Purpose and objectives

The purpose and objectives of the services are as follows:

- To provide special designed group activities or social and recreational activities to address the special needs of the children and youth in care and/or their parents/carers.
- To provide professional advice, consultation and training to home staff in RCHs regarding management of the children and youth in care.

- To provide clinical assessments/consultations/treatments to facilitate the cognitive, emotional and behavioral development of children and youth in care on one-off/short-term basis or during the period of awaiting long-term clinical psychological service.

Nature of service / Mode of service delivery

The Services provided included:

- clinical/intellectual assessments;
- clinical consultations/treatments;
- education for the parents/carers of the children and youth in care;
- training for home staff;
- group activities in addressing the special needs of children and youth in care and/or their parents/carers; and
- social and recreational activities in addressing the special needs of children and youth in care and/or their parents/carers.

Target groups

Children and youth under the care of Small Group Homes of the Agency with special needs such as learning difficulties, attention deficit, hyperactivity disorder, autism and speech impairment, developmental delay, etc. as well as their parents/carers.

Service Charges

Casework Service: Free

Group/Program: As designated for individual group/program

Service Application and Withdrawal

Service users may make application through social workers of Agency's Small Group Homes. Service users who wish to withdraw from the service may make direct request to the responsible social worker/clinical psychologist for suitable arrangement.